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Versoepeling coronamaatregelen  -  Inzet snel- en zelftesten

Het is heel waarschijnlijk dat de horeca en de cultuursector opnieuw zullen openen nog 
voordat de brede bevolking gevaccineerd is. Dat betekent dat er extra maatregelen moeten 
worden genomen om dit ook op een coronaveilige manier te laten verlopen. De federale 
premier kondigde daarover vrijdag na het Overlegcomité aan dat de sneltesten en 
zelftesten een belangrijke rol zullen spelen in het verdere versoepelingsplan. Er moeten nu 
richtlijnen komen over het waar, wanneer en hoe inzetten van deze testen.

In oktober vorig jaar kocht Vlaanderen een grote voorraad sneltesten aan, maar er bleef 
lange tijd onzekerheid over de inzet ervan. Een belangrijke reden daarvoor was 
ongerustheid over de betrouwbaarheid van de testresultaten bij mensen die geen of weinig 
symptomen hebben. Ondertussen worden de sneltesten wel ingezet in ziekenhuizen, 
huisartsenpraktijken, triagecentra, in bedrijven voor het testen van mensen met essentiële 
functies, en in zorgvoorzieningen. Er lopen momenteel twee proefprojecten waarbij wordt 
nagegaan of een combinatie van verschillende testen een betere oplossing kan bieden voor 
grotere evenementen. Ook in andere Europese landen zijn al verschillende proefprojecten 
geweest rond het inzetten van sneltesten met het oog op het veilig samenbrengen van 
mensen. Niet zelden is de evenementsector de drijvende kracht achter dergelijke 
proefprojecten. 

Zodra de snel- en zelftesten breder zullen worden ingezet, rijst ook de vraag naar 
distributie. In Duitsland kan men momenteel al zelftesten aankopen in de supermarkt. Het 
is heel belangrijk dat we de kwaliteit goed bewaken, en dat we mensen ook goed 
begeleiden bij het juiste gebruik van zelftesten. In België geldt er momenteel nog een 
verbod voor apothekers om sneltesten aan te kopen. De persoonlijke benadering en uitleg 
die een apotheker kan geven, kan nochtans zeker een meerwaarde betekenen. Bovendien 
zijn niet alle sneltesten ook geschikt voor zelfafname en kan de apotheker ook een rol 
spelen bij het afnemen van sneltesten.  

1. Hoe wordt erover gewaakt dat de snel- en de zelftesten die op de markt komen ook 
betrouwbaar zijn?

2. Op welke manier wordt de teststrategie, en dan specifiek de strategie voor de inzet 
van snel- en zelftesten met het oog op versoepelingen, verder voorbereid? Wie neemt 
daarin de leiding en wie zit daarvoor mee aan tafel? 

3. Wordt de apotheker ingeschakeld als partner in zowel het verdelen van snel- en 
zelftesten, als het informeren van burgers en het afnemen van sneltesten?



4. Hoe wordt verzekerd dat een positief testresultaat na afname van een zelftest ook 
wordt opgenomen in de databank voor contactopsporing? 
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1. Alle testen die in België op de markt komen moeten goedgekeurd zijn door het 
FAGG.

2. De uitwerking van deze strategie gebeurt door de interfederale “Task force testing – 
strategie en implementatie”, onder leiding van prof. Herman Goossens, waarin ook 
Vlaanderen is vertegenwoordigd. Hun voorstellen zullen worden voorgelegd aan de 
IMC.

3. De regelgeving rond verkoop en afname van dergelijke testen is federale 
bevoegdheid. Indien de verkoop van sneltesten in België zou worden uitgebreid en 
de verkoop van zelftesten wordt toegelaten, zal in eerste instantie naar de apotheek 
worden gekeken als verkoopkanaal, omwille van de adviesrol die de apotheker kan 
opnemen hierbij. 

4. In de databank werd deze mogelijkheid reeds voorzien. Er moet nog wel iets worden 
uitgewerkt om de burger hier ook toegang toe te geven. Dit wordt bekeken in het 
IFC Testing & Tracing.


